
Protokół Nr XV/2012 
z obrad XV zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 27 marca 2012 r. 
 
Obrady XV zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący Rady Gminy. 
Przywitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy wraz z pracownikami Urzędu  oraz przybyłych 
mieszkańców na sesję. 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Wszyscy radni byli obecni. 
Na sali znajduje się 15 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Sesje rozpoczęto w Gminnym Ośrodku Kultury o godz. 14-tej a zakończono o godz. 14.40. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1)  zamiaru przystąpienia Gminy Przywidz do związku międzygminnego, którego zadaniem będzie 
wykonywanie zadań z zakresu gospodarki odpadami. 
2)   w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/86/2012 R.G. Przywidz z dnia 28.02.2012 
w sprawie przystąpienia Gminy Przywidz do spółki prawa handlowego pn. Zakład Utylizacji 
Odpadów  Komunalnych „Stary Las” sp. z o.o.  z siedzibą w Starogardzie Gdańskim. 
3) przyjęcia  „Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobieganie bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Przywidz w 2012 roku. 
4) zmian budżetu Gminy Przywidz  w 2012 rok 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz 
na lata 2012 – 2019 
6)  funduszu sołeckiego na 2013 rok. 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
8. Zakończenie obrad. 
Wnioskował o wprowadzenie do punktu  5.7. - Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta, który nie 
udzielił odpowiedzi. 
Wójt Gminy -  wnioskował o zdjęcie z porządku obrad punktu 5.1. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie w/w porządek obrad wraz z zgłoszonymi 
wnioskami. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w porządek obrad. 
 
ad.2b Jednogłośnie przyjęto protokół z ostatniej sesji Rady Gminy . 
 
ad.3. Wójt Gminy – przedstawił informację  z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.) 
Pytań nie zgłoszono. 
 
ad.4. Interpelacje radnych 
Nie zgłoszono. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 



1)   w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/86/2012 R.G. Przywidz z dnia 28.02.2012 
w sprawie przystąpienia Gminy Przywidz do spółki prawa handlowego pn. Zakład Utylizacji 
Odpadów  Komunalnych „Stary Las” sp. z o.o.  z siedzibą w Starogardzie Gdańskim. 
Pani Grażyna Kłęk – sekretarz gminy – odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. ( w zał.) 
Przewodniczący komisji gospodarczej  - przedstawił pozytywną opinie komisji do w/w projektu 
uchwały. 
Pan Feliks Mikulski  odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie . 
Przy 15 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr XV/91/2012) 
 
2) przyjęcia  „Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobieganie bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Przywidz w 2012 roku. 
ani Grażyna Kłęk – sekretarz gminy – odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. ( w zał.) 
Przewodniczący komisji gospodarczej  - przedstawił pozytywną opinie komisji do w/w projektu 
uchwały. 
Pan Feliks Mikulski  odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie . 
Przy 15 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr XV/92/2012) 
 
3) zmian budżetu Gminy Przywidz  w 2012 rok 
P. Barbara Borowska – przedstawiła uzasadnienie zmian do planu dochodów i wydatków budżetu 
Gminy  na 2012 rok. 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Przywidz na 2012 rok oraz poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 
Przy 15 głosach „za”, radni podjęli uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XV/93/2012) 
 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Przywidz na lata 2012 – 2019 
Skarbnik Gminy -   przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  
uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Przywidz na lata 2012-2019. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przy 15 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XV/94/2012) 
 
6) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Przywidz na 2013 rok 
środków stanowiących fundusz sołecki. 
P. Grażyna Kłęk – Sekretarz Gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały i poddał pod głosowanie uchwałę. 
Przy 9 głosach „za”, 4 „przeciw” i 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. 
Uchwała Nr XV/95/2012) 
 
7) Przewodniczący Rady Gminy  - poinformował, że z Samorządowego Kolegium Odwoławczego 
w Gdańsku wpłynęła skarga dotycząca niezadowolenia z działalności Wójta Gminy Przywidz . 
Skarga została skierowana przez  p. Mariana Jędrzejaka. Jest to skarga na Wójta Gminy, który nie 
udzielił odpowiedzi w ustawowym terminie, zgodnie z obowiązującymi przepisami Kpa. 
Jeśli wpłynęła skarga na działalność Wójta, to Rada Gminy powinna ją rozpatrzyć. 
W związku z tym, wnioskuję, aby Rada Gminy skargę przyjęła i skierowała ją do rozpatrzenia przez 
Komisję Rewizyjną. 
Kto jest za takim wnioskiem? 



Głosowanie 
za – 14 , 1 - wstrzymujący 
Rada Gminy przyjęła powyższą skargę do rozpatrzenia. 
 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
Pani Danuta Flis  sołtys Trzepowa – pytała o lampy oświetleniowe w Trzepowie. 
Wójt Gminy – 29.03. odbędzie się spotkanie w Enerdze i te lampy będą założone, ale najpierw 
musimy przeprowadzić negocjacje i podpisać umowę. 
 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radna Maria Ścibek -  Pan Wójt wspomniał, że był na spotkaniu w Sochaczewie w sprawie 
internetu szerokopasmowego. Poprosiła o relacje z tego spotkania. 
Wójt Gminy -  tu chodzi o internet szerokopasmowy, ale wersja satelitarna, czy większy zasięg i 
większe oddziaływanie. Jeśli będzie potrzeba, przedstawię szczegóły spotkania. Można firmę 
zaprosić i porozmawiać. 
Radna Maria Ścibek -  wnioskuje, aby Wójt Gminy wyczerpująco przedstawił warunki kiedy i w 
jaki sposób  nasza Gmina będzie miała możliwości uzyskania tego internetu szerokopasmowego. 
Wójt Gminy -  przygotuję temat na spotkanie komisji. 
Radny Sławomir Plichta -  prosił Wójta o szerszą informację z konferencji w Warszawie na temat 
gazu łupkowego. 
Wójt Gminy -  23.03 br.  byłem na konferencji w Warszawie, zorganizowanej przez Instytut 
Kożmiana w sprawie gazu łupkowego w Polsce. W spotkaniu brał udział Minister Skarbu- p. 
Budzianowski, Marszałek Sejmiku Wojewódzkiego – p. Mieczysław Struk, Główny Geolog Kraju, 
PGNiG, LOTOS. Brał również udział w spotkaniu Wójt Gminy Krokowa – p. Dering, gdzie już 
nastąpiło wydobycie gazu .  Na spotkaniu nie wyjaśniono jaka jest rola samorządu w tym temacie. 
Ktoś podjął decyzję o sprzedaży koncesji na rozpoznanie gazu łupkowego, natomiast pominięto  
rolę samorządu. Nas poinformowano, że pojawią się firmy, które rozpoczną poszukiwania gazu. Nie 
pytano się nas, zabrakło konsultacji na tym etapie. Kolejnym etapem jest wydobycie gazu. 
Mieszkańcy są zaskakiwaniu informacjami, a powinno być odwrotnie tzn. najpierw informacja  a 
dopiero potem konkretne działania. Jak to bywa z  nowymi technologiami, jest wiele zagrożeń i 
ostrożnych podejść mieszkańców. Każdy szuka informacji na swoją rękę. Nie jestem przekonany co 
do technologii szczelinowania odwiertów. Nie jest to metoda na naszym rynku dopracowana. 
Minister Skarbu nie wypowiedział się na temat relacji rząd – samorząd. Zabrakło tej dyskusji. 
Natomiast udało się nam porozmawiać z wieloma osobami, w tym z Wójtem Gminy Krokowa, 
gdzie są inne relacje mieszkańców. W Gminie Krokowa ma prawdopodobnie dojść do gazyfikacji 
Gminy. 21.03 ma się ukazać Raport  co do zasobów złóż. Zasoby złóż gazu łupkowego są mniejsze 
niż się spodziewano, a pomimo tego rząd uważa, że zasoby są wystarczające. Gdzie będą 
wydobywać gaz, nie ma takiej informacji. Tam, gdzie była dyskusja i domagali się mieszkańcy 
konsultacji społecznych – w Stężycy ma być odwiert, czyli samorząd musi się dopasować do 
sytuacji. Jeśli Gminy nie podejmą zmian w planie zagospodarowania przestrzennego, tam gdzie są 
złoża gazu, to Wojewoda  wyda zarządzenie zastępcze i obciąży gminę kosztami. Jest to działanie 
zaskakujące, gdy mówimy o samorządności. Wynika z tego, że samorząd nie ma możliwości 
przeciwstawieniu się koncernowi. Są to cele strategiczne rządu i Unii Europejskiej. 
Radny Sławomir Plichta -  czy jest ustawa mówiąca o tym, że Wojewoda może nam nakazać ? 
Wójt Gminy -  jest ustawa i Wojewoda może nas obciążyć kosztami. 
Radny Marcin Galikowski -  Rada Gminy może decyzję Wojewody zaskarżyć. Na spotkaniu 
w Warszawie byli różni specjaliści i czy padły jakieś pytania, które przedstawiono wcześniej 
Wójtowi? 
Dodał, że w gm. Stężyca w Klukowej Hucie w sobotę o godz. 12-tej odbędzie się pikieta. 
Wójt Gminy -  w gminie Sulęczyno również są podobne tematy, mieszkańcy mają obawy. 
P. Sławomir Plichta -  w Gminie Krokowa – czy były jakieś zagrożenia? 
Wójt Gminy -  z wypowiedzi Wójta Gminy Krokowa nie wynikało, że nastąpiły jakieś zagrożenia 



ze strony mieszkańców i radnych. Jest zaproszenie Wójta Gminy Krokowa do odwiedzenia jego 
gminy. 
Radny Sławomir Plichta -  musimy skorzystać z tego zaproszenia. 
Radny Marcin Galikowski -  czy na konferencji była jakaś mowa o zagrożeniach.? Jak długo trwa 
odwiert, bo nam powiedziano, że nie dłużej niż 5 lat. Co zyskują mieszkańcy, a co tracą? 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o eksploatacje- to mówi się, żeby było to ekologiczne, min. 30 lat. Jak to 
jest w praktyce nie wiadomo, ponieważ  w Polsce takiego wydobycia nie było. Na konferencji 
wypowiadał się p. Jan Krzysiek, który jest ekspertem od szczelinowania . Jeśli chodzi o zagrożenia, 
nie wypowiadano się w tym temacie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy -  przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych za 2011 rok . 
30.04. upływa termin składania oświadczeń. 
 
8. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy  - zakończył obrady XV zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz. 
 
 
Protokołowała: 
Gabriela Pożoga 
 
 


